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	摘要(中)	由於企業的資訊系統隨著資料量的增加，使得系統的架構越來越龐大且更加的複雜，再加上個人電腦容易被安裝各種不同的軟體，所以系統中毒、軟體升級、資料安全性等問題，都造成企業在建置資訊系統成本的增加以及管理上更加的困難。相對於企業對個人電腦的管理，簡易型電腦提供的較好資訊安全性，較低的總擁有成本低，以及較佳的中央管控性。雖然相對於個人電腦，簡易型電腦有各種的好處 ; 然而真正導入簡易型電腦的國內企業比例並不高。本研究是透過問卷調查的方式，針對使用者對簡易型電腦的了解程度與接受程度做了解。問卷調查同時採用親自發送及電郵問卷之方式進行，問卷資料另應用統計軟體 SAS，進行統計及實證模型分析，以及探討簡易型電腦在使用者心目中所願意支付的金額（Willingness To Pay，WTP）。


由模型估計結果預測值發現，受訪者對於對簡易型電腦願付價格平均值為13,112元。資訊電子業者，對『專業性員工』是否採用簡易型電腦持較不接受的態度，且對簡易型電腦願付價格比平均值少3760元。同時本模型估計亦顯示，年齡越大者對簡易型電腦越持不接受的態度，且每增加一歲，其願付價格減少139元。
	摘要(英)	In order to the increasing amount of corporate information, the architecture of information system becomes more complex than before. In addition, due to it is easy to install software on personal computer; virus issues, software upgrade issues, and information security issues make the cost of IT system deployment and maintenance to increase rapidly.


    Compare to personal computer, a thin client computer provides better data security, easier central management and lower TCO (total cost of ownership). However, the ratio of domestic enterprise using thin client computers is very low. The purpose of this study is to understand user acceptance of thin client and to explore users’ WTP of thin client computer through empirical model by questionnaire and statistical software, SAS (Statistical Analysis System) analysis.


    As a result, we discovered the WTP value of users to purchase thin clients is NT$13,112 in average. The respondents from information technology industry, the trend is unacceptable the professional staffs using thin clients. And, the WTP value is NT$3,760 less than the average value. Furthermore, the analysis result also showed the older users, less acceptance of thin clients. The WTP trend is also interesting: One year older, NT$139 less.
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